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______________ 

Anslag/bevis 
Protokollet är justerat med elektronisk signering. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
Mönsterås kommuns anslagstavla på webbplatsen monsteras.se.  

Organ Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesdatum 2024-01-16 
Datum när anslaget sätts upp 2024-01-19 
Datum när anslaget tas ned 2024-02-10 
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§ 1  

Val av justerare 
-- -- 

Beslut  
Erik Jonsson (S) och Åsa Ottosson (M) utses att justera protokollet. 
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§ 2  

Fastställande av dagordning 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen. 

Sammanfattning   
Följande ärende utgår från dagens sammanträde: 

§ 20 Motion - Plan för skolans organisation 

 

Dagens ärenden hanteras i följande ordning: 

§ 1 Val av justerare 

§ 2 Fastställande av dagordning 

§ 3 Remiss - Nationell plan för miljöprövning av vattenkraften (NAP) 

§ 4 Nationalpark Hornsö ekopark 

§ 5 Ansökan om bostadsanpassning 

§ 26 Övriga frågor 

§ 6 Mönsterås 7:1 

§ 7 Uppföljning Avfallsplan 2018-2023 

§ 10 Upphandling ramavtal byggnadsarbeten U-066-2023 

§ 8 Förlängd tid för nybyggnad 

§ 9 Förlängd tid för nybyggnad 

§ 11 Förfrågningsunderlag Ramavtal mark- och anläggningsentreprenader U-095-
2022 

§ 12 Skansen badplats 

§ 13 Laddinfrastruktur kommunal mark 

§ 14 Medborgarförslag - Fler askkoppar på offentliga platser 

§ 15 Medborgarförslag - Utomhusbad med pooler 

§ 16 Medborgarförslag - Lekplats med mera i Sandbäckshult 

§ 17 Nyupplåning 2024 

§ 18 Inför ekonomidag 2024 

§ 19 Intern kontroll 2024 - Redovisning från nämnderna 

§ 21 Delredovisning av utredningsuppdrag - Befolkningsutveckling i Blomstermåla 

§ 22 Motion - Öppettider för ställplatser i Mönsterås hamn 

§ 23 Motion - Genomlysning av socialförvaltningen för en budget i balans 
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§ 24 Information för kännedom - Samrådsyttrande ändringstillstånd för 
ligninutvinning och svavelsyratillverkning, Södra cell 

§ 25 Remiss - Handlingsprogram för förebyggande verksamhet och räddningstjänst 
inom Räddningstjänsten Sydosts medlemskommuner 
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§ 3  

Remiss - Nationell plan för miljöprövning av vattenkraften 
(NAP) 
Diarienummer: 2023/342 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner yttrandet. 

Sammanfattning   
Remissen från Länsstyrelsen är en del av samverkansprocessen inom den nationella planen 
för miljöprövning av vattenkraften (NAP). Länsstyrelserna i Kalmar och Kronoberg har 
sammanställt information som kan vara relevant för omprövningen av vattenkraftverken i 
Alsteråns avrinningssystem. Utkastet är ute på dialog fram till den 19 januari 2024. 

Under de kommande 20 åren ska de flesta av Sveriges vattenkraftverk och regleringsdammar 
få moderna miljövillkor genom prövning i mark- och miljödomstol. Regeringen beslutade år 
2020 om en nationell plan för omprövning av vattenkraften (NAP) med syfte att leva upp till 
EU:s vattendirektiv. Länsstyrelserna har i uppdrag att samverka under processen för att hitta 
lösningar som kommer leda till största möjliga nytta för vattenmiljön. 

Mönsterås kommun har fått nulägesbeskrivningen för prövningsgrupp 75_1 Alsterån på 
remiss som en del i samverkansprocessen. Nulägesbeskrivningen tar upp de olika intressen 
och värden som finns i vattenmiljön och som kan beröras av de planerade omprövningarna. 

I handlingarna beskrivs 26 anläggningar som är anmälda till NAP, varav två inom Mönsterås 
kommun. I handlingarna beskrivs även övriga vandringshinder som bedömts vara av särskilt 
intresse i NAP-processen, varav två inom Mönsterås kommun. Synpunkter lämnas på de delar 
av handlingarna som berör anläggningar och områden inom Mönsterås kommun. 

Yttrande 
Nulägesbeskrivning Alsterån 
Sida 15. Diagram över årsproduktion stämmer inte helt överens med siffrorna i de andra 
dokumenten. I bilaga 1 anges att Duveströms kraftverk producerar 3 171 MWh medan det i 
diagrammet i Nulägesbeskrivning Alsterån ser ut att vara strax under 3 000 MWh.  

Bilaga 1. Objektsbeskrivning Alsterån 
Sida 4. Duveströms kraftverk finns inte med i innehållsförteckningen. 

Sida 13. Se över rubrik för Duveström. Den flyter ihop med övrig text 

Sida 16. ”Sträckan mellan Duveström dammen (skibordet) skulle kunna utgöra ca 30 ha goda 
lek och uppväxtområden för Lax och Öring.” Se över formulering. 

Bilaga 3. Strömsträckor, fallprofiler och rensningsgrad 
Sida 8. I området mellan Rikebäcken strax uppström Skälleryd och Rikebäcken vid Strömsrum 
(vattenförekomst WA22707091) finns de första uppväxtbiotoperna för laxfisk sett från havet. 
Det ska vara Tohagebäcken strax uppströms Skälleryd. 

I kartornas teckenförklaring - “lekområde för öring” är bedömningen klassad i färgskala. 
Färgkodningen borde vara omvänd, att grönt är bättre och rött är sämre utifrån kodningen i 
till exempel statusklassningen.  
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Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-07 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/342 Samverkansprocess, dialog - Nulägesbeskrivning NAP Alsterån  

KS 2023/342 Följebrev Utkast nulägesbeskrivning   

KS 2023/342 Utkast 1 För dialog Bilaga 1 Objektsbeskrivning 

KS 2023/342 Utkast 1 För dialog Bilaga 3 Strömsträckor, lekområden och rensning 

KS 2023/342 Utkast 1 För dialog Nulägesbeskrivning Alsterån 

KS 2023/342 Utkast 1. För dialog Bilaga 2 Övriga vandringshinder 

KS 2023/342 Förslag till beslut Nulägesbeskrivning Alsterån 

Beslut KSAU 2023-11-07
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§ 4  

Nationalpark Hornsö ekopark 
Diarienummer: 2023/180 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen ställer sig bakom skrivelsen.  

Sammanfattning   
I juni 2022 gav regeringen Naturvårdsverket i uppdrag att utreda möjligheten att omvandla 
fyra ekoparker till nationalparker. Området är 11 000 hektar skogsmark och skulle bli den 
största landbaserade nationalparken i södra Sverige. Skogen är en av norra Europas 
värdefullaste med över 500 rödlistade arter. 

Blomstermåla ligger i anslutning till området som även är lätt tillgängligt via E22. 

Högsby, Mönsterås och Nybro kommuner är överens om att ett bildande av en nationalpark 
skulle kunna vara positiv för regionens utveckling. Detta grundat i en förhoppning om fler 
arbetstillfällen inom turism och friluftsliv samt stärkt attraktionskraft. Dock är det en 
förutsättning och ett krav att det läggs stor vikt vid kringboendes och angränsande 
markägares intressen samt att lokalsamhället, företag och föreningsliv inkluderas i 
beslutsprocessen. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-07 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan föreslå kommunstyrelsen att 
ställa sig bakom skrivelsen och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/180 Skrivelse från Högsby, Mönsterås och Nybro kommuner 

KS 2023/180 Bilaga 1 Sammanställning av enkäter 

Beslut KSAU 2023-11-07 Nationalpark Hornsö ekopark 
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§ 6  

Mönsterås 7:1 
Diarienummer: 2023/374 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger tekniska förvaltningen i uppdrag att fortsatt utreda 
frågan. 

Sammanfattning   
Informationsärende om möjlighet till sammanslagning av skolenheter. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-28 
KSAU 2023-12-12 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan ge tekniska förvaltningen i 
uppdrag att fortsatt utreda frågan och finner att arbetsutskottet gör så. 
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§ 7  

Uppföljning Avfallsplan 2018-2023 
Diarienummer: 2023/379 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger information om uppföljning av de satta målen i 
avfallsplanen 2018-2023 till handlingarna. 

Sammanfattning   
Uppföljning av avfallsplan 2023 med åtgärder. Avfallsplanen antogs i mars 2018 och gällde till 
och med 2023. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/379 Tjänsteutlåtande 

KS 2023/379 KSAU - Uppföljning gamla avfallsplan tabell 2023
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§ 8  

Förlängd tid för nybyggnad 
Diarienummer: 2024/2 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott erbjuder fastighetsägaren två alternativ: 

1. Förlänga byggnadsskyldigheten fram till 2025-01-31.  

2. Återköp av fastigheten till 80% av försäljningsvärdet. 

Sammanfattning   
2023-11-28 fattade kommunstyrelsens arbetsutskott beslut om att tekniska förvaltningen 
skulle skicka ut information om byggnadsskyldighet och utkrävande av vite till ägaren av 
Ingemåla 5:109. 

Fastighetsägaren har svarat med att via e-post inkomma med en förklaring till den uppkomna 
situationen och en begäran om förlängning av tiden för fullgörandet av byggnadsskyldigheten 
fram till 2024-12-31. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-28 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta: 

”Erbjuda fastighetsägaren två alternativ: 

1. Förlänga byggnadsskyldigheten fram till 2025-01-31.  

2. Återköp av fastigheten till 80% av försäljningsvärdet.” 

Ordförande finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/2 Tjänsteutlåtande 

KS 2024/2 Begäran om förlängning inkommen 2023-12-18 

 

15S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
ab

11
db

9-
29

3a
-4

c4
8-

be
9e

-3
7e

9b
6a

40
01

c



Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesprotokoll 

2024-01-16 

 

§ 9  

Förlängd tid för nybyggnad 
Diarienummer: 2024/3 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott erbjuder fastighetsägaren två alternativ: 

1. Förlänga byggnadsskyldigheten fram till 2025-01-31.  

2. Återköp av fastigheten till 80% av försäljningsvärdet. 

Sammanfattning   
2023-11-28 fattade kommunstyrelsens arbetsutskott beslut (§488) om att tekniska 
förvaltningen skulle skicka ut information om byggnadsskyldighet och utkrävande av vite till 
ägaren av Ingemåla 5:100. 

Fastighetsägaren har svarat med att via e-post inkomma med en förklaring till den uppkomna 
situationen. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-28 

Dagens sammanträde  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta: 

”Erbjuda fastighetsägaren två alternativ: 

1. Förlänga byggnadsskyldigheten fram till 2025-01-31.  

2. Återköp av fastigheten till 80% av försäljningsvärdet.” 

Ordförande finner att arbetsutskottet gör så. 

Jäv 
Robert Rapakko (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av detta ärende. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/3 Tjänsteutlåtande 

KS 2024/3 Utdrag ur inkommen e-post, 2023-12-22 
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§ 10  

Upphandling ramavtal byggnadsarbeten U-066-2023 
Diarienummer: 2024/8 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger tekniska förvaltningen i uppdrag att tilldela 
ramavtalsupphandlingen utifrån anbudsutvärderingen. 

Sammanfattning   
Tekniska förvaltningen har upprättat förfrågan gällande ramavtal byggnadsarbeten med 
avsikt att teckna avtal med tre leverantörer. 
 
Uppdraget omfattar byggnadsarbeten och innebär att utföra reparationer, 
underhållsarbeten, ändrings- och ombyggnadsarbeten samt såväl planerade åtgärder som 
akuta åtgärder. Det ingår både invändiga och utvändiga arbeten, vilka kan bestå av 
exempelvis gjutning, fönster-/dörrarbeten, snickeriarbeten, undertak, rivning, håltagning och 
kakel-/klinkersättning. 
 
Avtalstiden är 2 år från 2024-02-15--2026-02-14 med möjlig förlängning 1+1 år. 
 
Entreprenören ska ha en stabil ekonomisk ställning och ha en rating motsvarande minst "A - 
kreditvärdig" enligt RiskGuardian Suite (RGS). 
 
Anbudspriser är oförändrade t.o.m. 2025-02-14. Därefter sker prisjustering vid begäran enligt 
90 % av förändring i Entreprenadindex - 3011 Byggavtalet. 
 
Utvärdering av anbuden skedde baserat på lägsta pris.  
Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/8 Utvärderingsrapport 

KS 2024/8 Tjänsteutlåtande 
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§ 11  

Ramavtal mark- och anläggningsentreprenader U-095-2022 
Diarienummer: 2023/69 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar tilldelningsbeslut som innebär att ramavtal har för 
avsikt att tecknas med leverantörer enligt följande rangordning: 

1. Alvinssons AB, 556292-6278 
2. HB G.A CARLSSON & SON ENTREPRENAD, 916527-2502 
3. Svevia AB (publ), 556768-9848 
4. Bengo Entreprenad AB, 559263-6079 

Sammanfattning   
För upphandlingen gäller lag (2016:1145 lagen om offentlig upphandling).   

Upphandlingen är tänkt att resultera i ett ramavtal på maximalt 4 år. 

Leverantören ska ha erfarenhet av minst ett (1) markarbete innehållande schaktning, 
grovjustering för asfalt samt montering av lekutrustning och fallskyddsunderlag som omfattas 
av europastandarderna SS-EN 1176 och SS-EN 1177. Volymen ska ha uppgått till minst en (1) 
miljon SEK.  

Leverantören ska ha erfarenhet av minst ett (1) markarbete innehållande uppbyggnad av 
vägkropp inklusive dagvatten- och/eller vatten- och avloppsledningar. Volymen ska ha 
uppgått till minst 500 000 SEK. 

Ramavtalets takvolym är 80 000 000 SEK. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-03-21 
KSAU 2023-04-04 
KSAU 2023-06-13 
KSAU 2023-10-24 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
Presentation KSAU 2024-01-16
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§ 12  

Skansen badplats 
Diarienummer: 2023/393 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till tekniska förvaltningen för att 
komplettera ärendet med en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning   
Mönsterås kommun ansvarar för 13 badplatser i kommunen. Det vill säga de badplatser där 
kommunen utför regelbunden tillsyn under badsäsongen och ansvarar för utrustning, 
exempelvis i form av bryggor, livräddningsutrustning m.m. Under sommaren tas 
badvattenprover på samtliga av dessa badplatser.  

Utöver kommunens badplatser finns det även badplatser som sköts av föreningar eller 
privatpersoner, samt ett mycket stort antal platser där bad kan ske men som inte kan anses 
vara anlagda badplatser.  

Vid Alsteråns södra strand, i västra utkanten av Ålems stationssamhälle finns badplatsen 
Skansen. Badplatsen består av en platsbyggd plattform i trä med en trätrappa ner till själva 
plattformen. Öster om plattformen ligger en trappa som går från marknivå ner till åkanten 
och slutar vid ett gjutet betongfundament. Nivåskillnaden från mark ner till vattnet är drygt 
2.5meter. Övrig utrustning som finns är två omklädningsrum, grill, gunnebostängsel, 
bänkbord och max 1-2 parkeringsplatser med relativt dåliga siktproblem.  

Badplatsen är i så dåligt skick att förvaltningen bedömer att den måste renoveras senast 2025 
eller tas bort. Uppskattad kostnad för att renovera brygga, omklädningsrum samt 
komplettera med en del ny utrustning är ca 500 000 kr. Rivningskostnad uppskattas till 
mellan 50-100 000 kr. Då det krävs tillstånd för vattenverksamhet att både renovera som att 
riva bryggan behöver beslut tas senast första kvartalet 2024. Uppskattad handläggningstid 
hos Länsstyrelsen är 9–12 månader.  

Både personal från tekniska förvaltningen (de som utför den regelbundna tillsynen) och från 
turistbyrån beskriver badplatsen som en kommunal badplats med väldigt få badgäster. 
Utöver det lyfter turistbyrån att bristen på skugga och parkeringsplatser leder till avsaknad av 
vuxen närvaro på badplatsen vilket minskar badplatsens attraktivitet.  

Varje badsäsong tas badvattenprover på de kommunala badplatserna. Under 2023 var 
badvattnet otjänligt vid två tillfällen och bad avråddes. En trend som går att se om man 
blickar bakåt där tjänligt med anmärkning varvas med otjänligt. I jämförelse med kommunens 
andra badplatser utmärker sig Skansenbadet och är den badplats som har risk att få sämst 
vattenkvalitet under badsäsong. En trolig orsak till detta är Alsteråns periodvis låga 
vattenflöde under sommarmånaderna. Det låga vattenflödet medför också svårigheter med 
att bada på platsen då botten är stenig och stegarna från plattformen når ibland inte ner till 
vattenytan. 

Tas beslut om att ta bort Skansen som kommunal badplats innebär det att boende i Ålem 
stationssamhälle får ca 9 minuter (3,2 km) cykelavstånd till Skälleryd västerut, och 18 minuter 
(5,9 km) cykelavstånd till Danska varvet österut. Beslut om borttagande medför också att mer 
resurser går att lägga på Skällerydsbadet som kommunen sköter fullt ut sen 2023 efter att 
Blomstergruppen avsagt sig skötseln. Skällerydsbadet har goda parkeringsmöjligheter och 
jämförelsevis stora ytor som går att utveckla. 
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Vid en nedläggning av badet skulle grillplats och bänkbord kunna behållas. Ett alternativ 
skulle också kunna vara att behålla trappan i öster så att möjligheten fortfarande finns att gå 
ner till vattenytan och även bada utan att det för den skull är en kommunal badplats. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta att återremittera ärendet 
till tekniska förvaltningen för att komplettera med en barnkonsekvensanalys och finner att 
arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/393 Tjänsteutlåtande
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§ 13  

Laddinfrastruktur kommunal mark 
Diarienummer: 2024/6 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen: 

1. godkänner standardavtalet för nyttjande av offentlig plats avseende uppförande av 
laddningsstationer. 

2. delegerar rätten till samhällsbyggnadschef att teckna nyttjanderättsavtal på 10 år 
med Ålem energi enligt standardavtalet med nedanstående fyra platser. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog åt tekniska förvaltningen att lyfta fram förslag på 
platser som är lämpade för elstolpar 2023-11-21. En sådan lista har tagits fram.  

För att genomföra en utbyggnad av laddinfrastruktur på kommunal mark krävs att avtal 
upprättas mellan kommunen och aktörer som vill etablera laddningsstationer. För att få 
likvärdiga och rättvisa avtal sinsemellan aktörer har ett standardavtal tagits fram.  

Avtalet behandlar endast befintliga allmänna parkeringsplatser. Inkommer intresse från 
aktörer om att arrendera annan kommunal mark än de allmänna parkeringar som nämns i 
listan som tagits fram och detta anses lämpligt får upplåtelsen i så fall ske i en separat 
process med arrendeavtal.  

I avtalet som skrevs 2020 mellan Mönsterås kommun och Ålem energi står det att ”Ålem 
Energi ska i samråd med Mönsterås kommun ansvara för att utbyggnaden av elladdstolpar 
sker i takt med övergången till fossilfria bränslen och efterfrågan på elladdstolpar.”  

Därför föreslås att Ålem Energi får teckna kontrakt på följande platser:  

 Mönsterås torg 
 Parkeringen norr om Bäckvägen i Timmernabben 
 Vid Bankvägen i Ålem 
 Blomstermåla torg 

Ålem energi har tidigare ägt laddstolpar på de två översta platserna.  

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-21 

Dagens sammanträde  
Robert Rapakko (S) yrkar bifall till förslaget. 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/6 Tjänsteutlåtande  

KS 2024/6 Bilaga 1  

KS 2024/6 Bilaga 2 - Nyttjanderättsavtal
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§ 14  

Medborgarförslag - Fler askkoppar på offentliga platser 
Diarienummer: 2023/257 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 
besvarat. 

Sammanfattning   
Roger Andersson föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska sätta upp askkoppar i 
Mönsterås hamnområde vid busskurer, lekplats och hamn.   

Yttrande 
Som nämns i medborgarförslaget är det ett problem med fimpar som slängs i naturen. Den 
nationella skräpmätningen som genomfördes 2023 av Håll Sverige Rent visade att snus och 
fimpar stod för 66 % av allt skräp som räknades. För att minska dessa produkter har dess 
producenter ett ansvar att minska nedskräpningen av tobaksvaror och rapportera detta till 
Naturvårdsverket. Producenterna är skyldiga att effektivt bidra till att uppnå målet om att 
nedskräpningen av fimpar utomhus ska ha minskat med 50 % år 2030 jämfört med 2023. 

Förutom producentansvar finns lag gällande rökning på offentlig plats som trädde i kraft 1 juli 
2019. Då blev det förbjudet att röka vid områden i anslutning till färdmedel, uteserveringar, 
inhägnade idrottsanläggningar, lekplatser och entréer. 

Med bakgrund av lagen som förbjuder rökning på många offentliga platser samt 
producentansvaret har Mönsterås kommun valt att inte ha några askkoppar utplacerade i 
utemiljön. Detta för att inte främja nyttjande av tobaksvaror på allmän plats och att det skulle 
signalera att det är okej att röka på platser där det enligt lag är förbjudet. 

Det finns möjlighet att slänga släckta fimpar i någon av kommunens drygt 300 utplacerade 
papperskorgar. Askkoppen som nämns vid turistbyrån är en gammal typ av papperskorg där 
askkopp är integrerad och inte längre någon som köps in.  

Ärendets behandling 
KSAU 2023-11-21 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan föreslå kommunstyrelsen att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2023-11-21 

KS 2023/257 Tjänsteutlåtande 

KS 2023/257 Medborgarförslag
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§ 15  

Medborgarförslag - Utomhusbad med pooler 
Diarienummer: 2023/227 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, efter redaktionella ändringar, kommunstyrelsen 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning   
Therese Hansson föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska bygga och anordna 
utomhusbad med pooler som alternativ när det är algblomning. 

Yttrande 
Kommunen har 13 kommunala badplatser som alla är driftsatta under perioden 15 juni-1 
september. Under badsäsong har kommunen daglig tillsyn för att kontrollera utrustning, 
städa toaletter och plocka skräp. Det tas också badvattenprover på badplatserna vid fyra 
tillfällen under säsong. Vid provtagning görs också en visuell kontroll av förekomsten av alger. 
Under åren 2020–2022 finns ingen förekomst av algblomning vid provtagningstillfällena. 
Under 2023 finns det algförekomst vid badplatserna under vecka 26, 28 och 30. Förekomst av 
alger innebär inte att vattnet är otjänligt utan att man ska bada med försiktighet. Detta gäller 
särskilt barn (och hundar vid hundbadet) som kan riskera att få i sig av vattnet i större 
utsträckning än vuxna.  

Algförekomsten är inte heller given. Det kan vid ett enstaka tillfälle vara mycket algblomning 
för att två timmar senare inte vara någon alls på samma plats. Det är många faktorer som 
spelar in som hög/lågvatten, vindriktning/vindstyrka temperatur med mera. Det kan därför 
vara helt olika förutsättningar om man är på västra eller östra sidan av Oknö som exempel.  

Vid rådande algblomning finns det alltid möjlighet att bada vid någon av badplatserna som 
finns i Alsterån eller i sjön Skiren. Vattenpalatset är också öppet för besökare oavsett årstid. 

Utomhuspooler eller badanläggningar ställer helt andra krav på den som driver den än en 
naturlig badplats. Badvattnet måste renas, kloreras och utbildad personal måste finnas för 
den hanteringen. Utöver detta så måste säkerheten garanteras och öppettider införas när 
poolen är bemannad. Liknande anläggningar finns exempelvis i Kungälvs kommun och där 
erläggs också en avgift för att få bada. 

Att anordna utomhuspooler och utomhusbad i den utsträckning som efterfrågas i 
medborgarförslaget bedöms därför inte som en prioriterad satsning. Vattenpalatset är en 
bättre prioritering av de kommunala resurserna. Som badvattentesterna visar gå det nästan 
alltid utmärkt att bada vid någon av kommunens badplatser och vid händelse av algblomning 
eller att det blir otjänligt vatten finns det redan idag gott om alternativ att välja på. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-10-17 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan föreslå kommunstyrelsen att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag efter redaktionella ändringar och finner att 
arbetsutskottet gör så. 
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Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2023-10-17 

KS 2023/227 Tjänsteutlåtande 

KS 2023/227 Medborgarförslaget
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§ 16  

Medborgarförslag - Lekplats med mera i Sandbäckshult 
Diarienummer: 2023/219 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, efter redaktionella ändringar, kommunstyrelsen 
att anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning   
Preben Fuglsang föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska göra något vettigt i 
Stationsgläntan i form av lekplats, fikabord, utegym med mera. 

Yttrande 
Mönsterås kommun har sedan flera år metodiskt arbetat med att rusta upp och förbättra 
kommunens befintliga lekplatser. Syftet är att få färre men större, mer attraktiva, säkrare och 
roligare lekplatser. Vissa lekplatser har/kommer därför att byggas ut och vissa har/kommer 
att tas bort. Många av lekplatserna kom till på 70-/80-talet och behovet då är inte samma 
som idag. Många privatpersoner har studsmatta, gungställning eller rutschkana på den egna 
tomten så kommunens lekplatser behöver erbjuda något mer än vad de små lekplatserna 
gjort. Kommunens lekplatser är tänkta som besöksmål för alla kommuninvånare snarare än 
att bara tillgodose närliggande bostadsområde. Då spelar det inte så stor roll om 
befolkningsdemografin förändras. 

Det har sedan tidigare funnits en lekplats i Sandbäckshult som togs bort 2020 då marken 
arrenderades ut till en privatperson. Lekplatsen var mycket sällan använd och stundtals 
väldigt igenväxt. Kommunen har ingen gräsklippning i området. Inga synpunkter har 
inkommit på grund av borttagandet. 

Det finns i nuläget inte några planer för att anlägga lekplats eller park i Sandbäckshult i 
kommunal regi. I andra orter där det funnits önskemål och vilja att förändra utemiljön har 
föreningar eller privatpersoner gått ihop och sökt pengar via exempelvis kustlandet för att få 
till ett utegym. Finns det engagemanget lokalt så är kommunen villig att upplåta mark för 
lekplats eller gym. Det finns möjlighet att söka kommunal medfinansiering till ett sådant 
projekt. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-10-17 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan föreslå kommunstyrelsen att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag efter redaktionella ändringar och finner att 
arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2023-10-17 

KS 2023/219 Tjänsteutlåtande 

KS 2023/219 Medborgarförslag
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§ 17  

Nyupplåning 2024 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Mönsterås kommuns ekonomichef alternativt 
Mönsterås kommuns kommunchef har rätt, att för Mönsterås kommuns räkning nyupplåna, 
det vill säga öka kommunens skulder med 85,0 miljoner kronor under år 2024. 

Sammanfattning   
Kommunens investeringar finansieras främst via det utrymme som årets avskrivningar 
tillsammans med årets resultat medger. Om dessa medel understiger genomförda 
investeringar måste övrig finansiering ske genom nyupplåning. Den höga investeringstakten 
innebär ett fortsatt behov av nyupplåning. 

Kommunfullmäktige fattade den 27 november 2023 beslut om att kommunstyrelsen har rätt 
att nyupplåna, det vill säga öka kommunens skulder med totalt 85,0 miljoner kronor under år 
2024. Kommunstyrelsen har, genom delegationsordning, delegerat beslut om nyupplåning 
utifrån kommunfullmäktiges beslut till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Undertecknande av lån sker i enlighet med KF§75/22 Undertecknare av låne- och 
borgensförbindelser. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med förslaget 
och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/230 Tjänsteutlåtande
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§ 18  

Inför ekonomidag 2024 
Diarienummer: 2023/387 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om följande planering för ekonomidagen 2024: 

 Lyckade och planerade effektiviseringar 
 Kort beskrivning av nuläge 2024 
 Förutsättningar och utmaningar inför 2025 och framåt, med förutsättningen att klara 

verksamheterna med oförändrad ram 
 Jämförelse med andra kommuner, länet, riket 
 Investeringsbehov 2025 och framåt 

 
Sammanfattning   
Ekonomichef Sara Johansson presenterar förslag på planering av ekonomidagen 2024.  
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§ 19  

Intern kontroll 2024 - Redovisning från nämnderna 
Diarienummer: 2023/349 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Nämnderna har skickat in sina interna kontrollplaner för kännedom. Socialnämndens 
redovisning hanteras vid ett kommande möte. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan lägga informationen till 
handlingarna och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/349 Internkontrollplan BUN 2024 

KS 2023/349 Beslut KFN 2023-10-04 Intern kontrollplan rapport 2023 och riskportfölj 2024 

KS 2023/349 Plan intern kontroll 2024 beslutad av MBN  

KS 2023/349 Plan Intern kontroll 2024 MBN 
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§ 20  

Motion - Plan för skolans organisation 
Diarienummer: 2023/191 

 

Beslut  
Ärendet utgår från dagens sammanträde.-- 
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§ 21  

Delredovisning av utredningsuppdrag - Befolkningsutveckling i 
Blomstermåla 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anse utredningen avslutad 
och lägga den till handlingarna. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsen har gett utredningsuppdrag till kommunchefen. Idag redovisas en 
utredning av förutsättningarna för att vända befolkningsutvecklingen i Blomstermåla och 
skapa mer inflyttning. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-12-12 
KSAU 2023-05-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan föreslå kommunstyrelsen att 
anse utredningen avslutad och lägga den till handlingarna och finner att arbetsutskottet gör 
så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/130 Utredning förutsättningarna för att vända befolkningsutvecklingen i 
Blomstermåla och skapa mer inflyttning, reviderad efter KSAU 

Beslut KSAU 2023-12-12
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§ 22  

Motion - Öppettider för ställplatser i Mönsterås hamn 
Diarienummer: 2023/382 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar motionen till kommunchef för yttrande. 
Sammanfattning   
Mönsterås kommun har ställplatser för husbilar vid hamnen. Idag är ställplatserna öppna 
under perioden 1 juni till 31 augusti. 

Anni Juhl Nielsen (SD) föreslår i en motion: 

1. Att kommunen utreder möjligheten till att hålla ställplatserna för husbilar öppna 
under perioden 1 maj till 30 september med fortsatt service till gästerna i form av 
tillgång till el, toalett och dusch. 

2. Att kommunen efter utredningen fattar beslut om att ställplatserna ska vara öppna 
från 1 maj till 30 september om inte utredningen har visat på några tungt vägande 
hinder mot detta. 

Ärendets behandling 
KF 2023-12-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan lämna motionen till kommunchef 
för yttrande och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/382 Motion 

Beslut KF 2023-12-18
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§ 23  

Motion - Genomlysning av socialförvaltningen för en budget i 
balans 
Diarienummer: 2023/388 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar motionen till kommunchef för yttrande. 
Sammanfattning   
Renée Solstad (S), Michael Pettersson (S), Lejla Radovic (S), Erik Jonsson (S) och Robert 
Rapakko (S) föreslår i en motion: 

1. att Mönsterås kommun skyndsamt genomför en genomlysning av 
socialförvaltningen. 

2. en extern part tas in för att genomföra processen. 

Ärendets behandling 
KF 2023-12-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan lämna motionen till kommunchef 
för yttrande och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/388 Motion 

Beslut KF 2023-12-18
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§ 24  

Information för kännedom - Samrådsyttrande ändringstillstånd 
för ligninutvinning och svavelsyratillverkning, Södra cell 
Diarienummer: 2023/3 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning   
Miljö- och byggnadsförvaltningen har lämnat ett ärende för information till 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Ärendets behandling 
MBN 2023-12-07 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan lägga informationen till 
handlingarna och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/3 Samrådsyttrande ändringstillstånd för ligninutvinning och svavelsyratillverkning, 
Södra cell
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§ 25  

Remiss - Handlingsprogram för förebyggande verksamhet  och 
räddningstjänst inom Räddningstjänsten Sydosts 
medlemskommuner 
Diarienummer: 2024/20 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar remissen till kommunchef för yttrande. 

Sammanfattning   
Ett nytt handlingsprogram enligt Lagen om skydd mot olyckor har tagits fram för 
Räddningstjänsten Sydost. Handlingsprogrammet är utformat enligt MSBFS 2021:1, 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps föreskrifter och allmänna råd om innehåll 
och struktur i förbundets handlingsprogram för förebyggande verksamhet och 
räddningstjänst. 

Bestämmelserna i LSO syftar till att ge människors liv och hälsa samt egendom och miljö ett 
tillfredställande och likvärdigt skydd mot olyckor i hela landet, med hänsyn till lokala 
förhållanden. 

Enligt LSO ska räddningstjänstförbundet anta handlingsprogram både för den förebyggande 
verksamheten och för räddningstjänst. Räddningstjänsten Sydost har valt att presentera 
dessa delar i ett gemensamt handlingsprogram. 

Enligt LSO 3 kap. 3 § 2 stycket ska förbundet innan ett handlingsprogram antas samråda med 
de myndigheter som särskilt berörs av förändringarna. 

Med hänvisning till ovanstående skickas programmet för yttrande. Svar önskas senast  
2024-02-15. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan lämna remissen till kommunchef 
för yttrande och finner att arbetsutskottet gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/20 Skrivelse 

KS 2024/20 Följebrev 

KS 2024/20 Remiss
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§ 26  

Övriga frågor 
---- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Kommunchef informerar om: 

- Ärende KS 2023/81 Exproprieringsprocess Hamnen 1 
- Fjärrvärme Ålem 
- Rekrytering av ny socialchef 
- Överklagan om elstöd
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Kommunsekreterare: Helena Wallner

Ordförande: Anders Johansson

Ledamot: Erik Jonsson

Ledamot : Åsa Ottosson
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